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Sant Andreu de Tona
FULL PARROQUIALFULL PARROQUIAL

Dilluns a les NOU del matí, Litúrgia dels dons 
pre-santificats.
Dimarts, dimecres i divendres, Missa ferial, a les 
NOU del matí.
Els dijous a 2/4 de CINC de la tarda, adoració eu-
carística.
I a 1/4 de SIS, Missa ferial, a la capella fonda. 

Dilluns dia 24,
Dilluns de Pasqua Granada

Missa de l’Aplec de la Rosa i el Castell, a les 
DEU del matí a l’ermita de Lurdes. Acabada la 
missa farem la tradicional benedicció de les ro-
ses ofrenades a la Mare de Déu. 

Dimecres dia 26,
Sant Felip Neri, prevere. Memòria.

Dijous dia 27
Jesucrist Gran Sacerdot per sempre. Festa.

Dissabte dia 29,
A les CINC de la tarda, Missa de Primeres Comu-
nions. I a les SET del vespre, Missa de vigília, a 
l‘església gran.

CelebraCions litúrgiques

intenCions de Misses

Diumenge dia 23, a les deu del matí, per en Sal-
vador Presseguer Vila, i pels germans Sió, David 
i en Simón en el 5è aniversari. A 1/4 d’una del 
migdia, per la M. Carme Molera Oliva.
Dimarts dia 25, pels difunts de la família Serra.
Dimecres dia 26, pels difunts de les famílies que 
acullen la capelleta de la Sagrada família del Barri 
de l’església.
Dijous dia 27, pels esposos Josep Sardà i Maria 
Roqueta.
Divendres dia 28, per la Pilar Pardo Duran.
Dissabte dia 29, pels difunts de la família Miram-
bell Lleopart, i per en Josep Molist Font i difunts de 
la família.
Diumenge dia 30, a les deu del matí, pel poble. A 
1/4 d’una del migdia, per la M. Carme Verdaguer 
i per en Manel Arnaus , per en Josep Codina Soler, 
i per en Ramon Barceló Riera.

Nasqué a Florència l’any 1515. A Roma 
començà l’apostolat amb els joves i in-
fants, i fundà una associació per a socórrer 
els malalts pobres. Ordenat sacerdot l’any 
1551, va crear l’Oratori. Es distingí per 
l’amor al proïsme, la simplicitat evangèlica 
i el sevei joiós a Déu. Morí l’any 1595. La 
pel·lícula titulada Preferisco il Paradisso, 
recrea el carisma i la hagiografia d’aquest 
sant contemporani d’Ignasi de Loyola. Es 
diu que, quan el papa Gregori XIV el va 
voler crear cardenal, ell no ho va acceptar. 
I va dir: “Prefereixo el paradís”. 

Diumenge dia 30,
Santissima Trinitat. Solemnitat.
A les DEU del matí, Missa matinal. I a 1/4 d‘UNA 
del migdia, Missa Solemne, a l‘església parroquia

El mes de Maig és el mes de Maria

MatriMoni

Dissabte passat dia 15 d‘abril a 2/4 d‘una del 
migdia, al Santuari de Lurdes, van contraure 
matrimoni canònic l‘Andrés Fernández Basurte, 
batejat a la parròquia de Sant Ildefons de 
Bacelona i la Laura Roca Bordas batejada a 
la parròquia del Carme de Barcelona. Viuen a 
Parets del Vallés.

23 de maig de 2021
Diumenge De Pentecosta
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Despatx parroquial Divendres de 6 a 8 del vespre, a la rectoria

assuMpta Cullell, CarMelita Vedruna

Des de fa uns mesos, la 
Germana Assumpta Cullell 
ha estat destinada a la 
Comunitat de Tona. Com que 
el seu itinerari vital és prou 
interessant, li hem demanat 
que ens expliqui coses. Li 
hem fet una entrevista. 

Quin ha estat el teu itinerari fins ara?
La meva família és originària de la Cellera de Ter, 
però jo vaig néixer a Massanes. Després vam viure a 
Alpens i Perafita. Sóc la darrera de vuit germans. Ara, 
la meva família viu a Manlleu. Vaig començar la meva 
formació a l‘escola nacional del poble, després a les 
Germanes: Dominiques i Carmelites Vedruna. Als 17 
anys, acabats d‘estrenar vaig començar a treballar a 
l‘Hospital d‘Igualada on hi havia una germana de la 
meva  mare, que era Carmelita Vedruna. En aquella 
època demanaven pocs títols i fèiem de tot. Em va 
agradar el món de la salut. Posteriorment, vaig fer el 
Noviciat a Tarragona i allà, vaig estudiar infermeria a 
l‘Hospital de la Creu Roja. Menys els dotze anys que 
vaig estar a països africans, sempre he viscut i treballat 
a l‘Hospital d‘Igualada.

Quina sents que és la teva missió en aquesta nova 
destinació? 
Ara la meva missió és col·laborar en les necessitats de 
la comunitat i de la família sempre que em necessiten, 
ja que tres dels meus germans estan molt delicats i un 
d‘ells, ingressat a l‘Hospital de Manlleu. El puc visitar 
i estar amb ell tot el temps que em permeten. Estic 
contenta de poder-ho fer i que la comunitat em recolzi.

Que és el que et va atreure del carisma de Santa 
Joaquima?
Va ser a partir de la mare que tenia molta devoció a 
Santa Joaquima, a casa sempre ens en parlava. Quan 
vaig veure les Germanes per primera vegada, tenia sis 
anys i vaig dir “Quan sigui gran seré «Hermana» i així 
ha estat. Amb el temps he descobert el que m‘atreia: 
és una Congregació que està oberta a les necessitats 
de cada època, vivint com una família senzilla i alegre. 
Avui diem: «Família Vedruna, Casa de Portes Obertes» 

Què creus que pot aportar avui a casa nostra, a la 
societat actual, la presència de la vida religiosa?  
Seguir vivint els valors de sempre però tenint en compte 
la realitat actual. En aquest moment el repte, no és tant 
fer moltes coses, sinó saber  ”ser i estar”. 

Quin o quins fets han marcat la teva vida religiosa?
Al llarg de la meva vida hi ha hagut molts fets que 
m´han anat polint. La sotragada més forta va ser la 
primera vegada que vaig anar a un camp de refugiats 
i vaig veure que hi malvivien 400.000 persones i que 
els culpables eren els qui movien el sistema, injust i 
corrupte. Durant els dotze anys que he estat en països 
africans: Tanzània, Burundi, R.D. del Congo, Guinea 
Equatorial, i Gabon, he vist la «dolenteria» i també 
molta bondat. He après molt de la gent senzilla!.

Que és el que no t‘agrada de l’Església? 
Que sigui tan difícil actualitzar les normes, i una certa 
por a denunciar les injustícies. 

Que destacaries del tarannà del Papa actual que 
t‘agradi?
La seva gran senzillesa capaç de transformar 
estructures i acostar l‘Església als més pobres. Es 
un gran Pastor i reclama que els «pastors facin olor 
d‘ovella»
Com a dona compromesa i consagrada, com veus 
l‘Església en el moment actual? 
L‘Església actual la veig en crisi. Un dia Jesús va entrar 
en el temple i amb un fuet va expulsar als mercaders 
que l‘havien convertit en un lloc inadequat. La nostra 
Església necessita una purificació a fons. Com a dona 
veig que encara hi falta molt per a integrar-nos en la 
reflexió i en la presa de decisions. 
Creus que el papa Francesc instituirà el sacerdoci 
femení?
Encara hi ha molta resistència, potser no tindrà temps.
Quines son les prioritats per els propers anys de 
la Congregació fundada per Santa Joaquima? 
Aquests dies la Congregació ha celebrat el Consell 
General Ampliat, on-line, on es determinen les 
directrius a seguir durant el pròxim trienni. Van 
encaminades essencialment a l`Ecologia Integral, 
el paper de la dona en l‘Església sinodal i el canvi 
d‘estructures.
Quantes religioses Vedruna hi ha actualment en 
el món? 
Ara som 1.373 en quatre continents. Europa 
(Espanya, Itàlia i Albània). A l‘Àsia (Filipines, India, 
Japó i Taiwan). A l‘Àfrica (Republicà Democràtica del 
Congo, Gabon, Guinea Equatorial i Togo). A Amèrica 
(Argentina, Bolívia, Brasil, Xilè, Colòmbia, Cuba, Haití, 
Perú, Puerto Rico, República  Dominicana, Uruguai, 
Veneçuela i Estats Units).
Tu que ets de la branca sanitària, com veus la 
situació del servei de la salut actualment ? 
Es diuen moltes veritats i moltes mentides, preocupa  
el cansament i l‘angoixa que està sofrint el personal 
sanitari. Les visites al CAP són complicades, sobretot 
per les persones grans i delicades. La gent amb 
malalties cròniques estan quedant força desateses. 
No obstant, aquí som privilegiats, pensant en altres 
països.
Com has viscut la pandèmia?
A Igualada i comarca va ser molt angoixant. En 
poques hores la ciutat va quedar paralitzada, algú 
deia:«al carrer sols circulen ambulàncies i cotxes de la 
funerària». A L´hospital varen fer una crida demanant 
voluntaris. N‘hi va haver dos, que precisament jo 
coneixia, que es van infectar i van morir. A la comunitat 
vàrem estar dos dies incomunicades i malaltes sense 
cap assistència. Després, vàrem ser molt ben ateses. 
Jo entre malaltia i convalescència, vaig passar mig 
any. Em sentia com si hagués caigut dins un pou. Res 
tenia sentit. No m‘ha quedat cap seqüela. He observat 
durant aquest temps molta necessitat d‘explicar 
l‘experiència viscuda, sobretot  les persones que han 
perdut éssers estimats. També he vist molta solidaritat.


